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Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Mener ministeren, at det er i overensstemmelse med regeringens politik om at bringe 

”nærheden og livet tilbage i lokalsamfundene” som beskrevet i regeringens Tættere På-

udspil, at indføre en høj ensartet CO2e-afgift på landbruget, hvilket ifølge Det Miljøøko-

nomiske Råd vil betyde et tab af ca. 19.000 arbejdspladser primært i landdistrikterne? 

 

Svar 

Der blev som følge af aftale om Grøn skattereform af 8. december 2020 nedsat en ekspert-

gruppe, der skal udarbejde modeller, der kan give et væsentligt bidrag til opfyldelse af 

Danmarks klimamål om 70 pct. reduktion af CO2e i 2030 målt i forhold til 1990. 

 

Ekspertgruppen afleverede første delrapport februar 2022, hvor der foreslås en arkitektur 

for en fremtidig ensartet dansk CO2-afgift og et fremtidigt niveau for afgiftssatserne på 

CO2-udledninger. Første delrapport omhandler primært de energirelaterede CO2-udled-

ninger fra industri mv. På baggrund af første delrapport blev der lavet aftale om Grøn 

skattereform for industri mv. af 24. juni 2022. 

 

Det fremgår af kommissoriet for ekspertgruppen for en grøn skattereform, at anden og 

endelig delrapport skal indeholde en vurdering af fordele og ulemper ved henholdsvis en 

reguleringsløsning for landbrugssektoren, en tilskudsløsning inden for EU’s landbrugs-

støtte og en CO2e-afgift for denne sektor eller en kombination af disse, samt mulige tiltag 

for omkostningseffektiv regulering af landbruget, som adresserer CO2e-udledninger og 

øvrige eksternaliteter, herunder fx miljø og sundhed. Desuden skal der indgå en vurdering 

af fordele og ulemper ved forskellige løsninger for udledninger fra landbrugsjorde og an-

dre udledninger fra LULUCF, som ekspertgruppen finder relevante at belyse. Der skal 

inddrages hensyn til kommende EU-lovgivning på området, herunder en potentiel ny til-

gang til regulering af landbrugets klimapåvirkning gennem revision af byrdefordelingsaft-

alen og LULUCF-forordningen i EU og særskilt landbrugssøjle i EU’s kvotesystem. 

 

Det fremgår endvidere af kommissoriet, at endelig afrapportering skal ske i efteråret 

2022. 
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